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Zusammenfassung

        
Immuntherapien haben die Behandlung der chronischen Dermatosen enorm vorangebracht. Immunologische Diagnostik bestimmt den Alltag in der Praxis. Viele Dermatologen impfen. Nicht zuletzt die allgegenwärtige Corona-Pandemie und die Entwicklung entsprechender Impfstoffe verdeutlichen das große Forschungspotenzial in der Immunologie. Wir versuchen, einen Überblick zu geben, woran aktuell immunologisch geforscht wird und was wir in naher Zukunft zu erwarten haben.
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Abstract

        
Immunotherapies have been contributing significantly to the successful treatment of chronic
      dermatoses. Immunological diagnosis and therapy are being increasingly used in our
      dermatological practice. Additionally, many dermatologists also administer vaccines now. The
      omnipresent corona pandemic and the resulting development of vaccines have clearly
      demonstrated the enormous research potential in immunology and dermatology; the latter
      resulting in the new additional qualification of immunology for dermatologists. We offer an
      overview of our current immunological research projects and what we expect to have to deal
      with in our practice in the near future.
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